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PROTOKÓŁ Nr XI/2015 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 28 września 2015r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Przedstawienie przez Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych – Opinii dot. zgłoszonych kandydatur na ławników – kadencja 2016–2019.  
7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
 
Ad. 1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 15 radnych. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany 
w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr X/2015.  
Protokół z sesji Nr X/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. został poddany pod głosowanie: 

 
15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw 
 0 głosów – wstrzymujących się.  
 

Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał 
 

1. Projekt uchwały Nr XI/62/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 
zmiany uchwały Nr X/54/2015 z dnia 12 sierpnia 2015 r. w sprawie „Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Bojszowy” 
 

Projekty uchwał przedstawił Wójt Henryk Utrata. Wydział Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w Katowicach w dniu 02.09.2015r. wystosował Zawiadomienie o wszczęciu 
postępowania w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr X/54/2015 z dnia 12 sierpnia 2015r. w 
sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bojszowy w części dotyczącej 
§1 ust. 2 pkt. 1, §5 ust. 1 pkt. 3, §7 ust 3 i 4 jako niezgodnej z art. 4 ust. 2 ustawy z dnia 13 września 
1996r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W pozostałej części regulamin jest 
obowiązujący. Dzisiejsza uchwała to odpowiedź na to zawiadomienie, inaczej paragrafy te zostałyby 
uchylone przez Nadzór. Wprowadzone zmiany to nadanie nowego brzmienia §5 ust. 1 pkt. 3 „nie 
wprowadzania psów do budynków użyteczności publicznej i obsługi ludności i innych miejsc 
oznakowanych stosownym zakazem”, ponieważ pierwotna treść była zbyt szczegółowa, ograniczenie 
wstępu do miejsc użyteczności publicznej tj. terenów piaskownic, placów zabaw, rekreacyjno-
sportowych, cmentarzy wynikają z innych przepisów. §7 ust 3 i 4 w brzmieniu: „3. Do przeprowadzenia 
deratyzacji zobowiązuje się wszystkich właścicieli nieruchomości. 4. Obowiązek określony w pkt. 1 
dotyczy również właścicieli, zarządców urządzeń podziemnych.” zostały skreślone, ponieważ Rada 
Gminy nie może wskazywać podmiotów zobowiązanych do przeprowadzenia deratyzacji.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Janusz Gwóźdź: Jaki to jest inny znak stosowny do oznakowania miejsc wymieniony w §5 
ust. 1 pkt. 3? 
Wójt: Te znaki są wymienione w ustawie o ochronie zwierząt. 
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2. Projekt uchwały Nr XI/63/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 
utworzenia Gminnego Żłobka w Bojszowach i nadania statutu 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani Sekretarz Longina Giedwiłło. Podstawą tej uchwały jest ustawa 
o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3. Gmina realizując politykę prorodzinną postanawia utworzyć 
Gminny Żłobek, którego Statut jest określony w załączniku. Uchwała została szczegółowo omówiona 
na Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury i została przez nią pozytywnie 
zaopiniowana. Gminny Żłobek będzie działał przy Gminnym Przedszkolu, ale jako odrębna jednostka, 
z osobnym dyrektorem. W Żłobku będzie pracowała wymagana liczba opiekunów wraz z pielęgniarką. 
Opłaty za Żłobek określa kolejna uchwała.  
 

Uwagi radnych: 
 

Radny Roman Horst: W rozdz. 4 §9 pkt. 1 ust. 1 znajduje się zapis: „rodziców/opiekunów prawnych 
zamieszkałych na terenie Gminy Bojszowy – w pierwszej kolejności rodziców pracujących lub 
powracających na rynek pracy oraz pozostających w trudnej sytuacji społeczno – materialnej”. Czy 
należy to interpretować, że będą dzieci, które mogą przebywać w żłobku, ale rodzice ich nie będą 
mieć na to pieniędzy? A w rozdz. 5 §11 pkt. 4 jest mowa, że „Opłata, o której mowa w pkt. 1, pkt. 1 i 3 
winna być uiszczona do dnia 5 każdego miesiąca”, czy jest taka możliwość, że rodzice tych dzieci, 
których nie stać na żłobek, że nie będą za niego płacić? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Nie ma takiej możliwości, żeby za pobyt dziecka w żłobku nie płacić, 
ponieważ jest on odpłatny. A rozdz. 4 dotyczy tego, które dzieci jako pierwsze będą brane pod uwagę 
przy naborze. Jest taka możliwość, że rodzice będą pokrywać koszta ze świadczenia z GOPS. W 
ramach autopoprawki należy usunąć "ust. 1", a jego treść dopisać w ten sposób, że §9 pkt. 1: Ze 
świadczeń żłobka mogą korzystać dzieci rodziców/opiekunów prawnych zamieszkałych na terenie 
Gminy Bojszowy – w pierwszej kolejności rodziców pracujących lub powracających na rynek pracy 
oraz pozostających w trudnej sytuacji społeczno - materialnej.  

 
3. Projekt uchwały Nr XI/64/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 

określenia wysokości opłaty za wyżywienie oraz opłaty za pobyt dziecka w Gminnym Żłobku w 
Bojszowach 

 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Henryk Utrata. Gminny Żłobek to nowa jednostka w Gminie, która 
musi mieć określone opłaty, ponieważ jej funkcjonowanie powoduje koszty finansowe tj. zatrudnienie 
personelu, utrzymanie obiektu. Z dokonanej kalkulacji wynika, że koszt pobytu do 10 godzin dziennie 
1 dziecka (20 dzieci przewidziano) wynosi 955,50zł. Odpłatność została określona w wysokości 400zł, 
natomiast 555,50zł za każde dziecko trzeba będzie pokryć ze środków budżetu Gminny. Każda 
kolejna rozpoczęta godzina pobytu dziecka będzie wynosiła 15zł, a dzienna stawka za wyżywienie 
została wyliczona w wysokości 6zł. Do końca roku jednostka musi zostać zarejestrowana i ma zacząć 
funkcjonować od 01.01.2016r.  
 

Uwagi radnych: 
 
Radny Janusz Gwóźdź: Jaki będzie maksymalny czas pobytu dziecka w Żłobku, powyżej tych 
ustalonych 10 godzin? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Nie ma limitu godzin pobytu dziecka w Żłobku. Wg ustawy w żłobku 
zapewnia się opiekę nad dzieckiem w wymiarze do 10 godzin dziennie, za dodatkowe godziny trzeba 
będzie płacić po 15zł za każdą rozpoczętą godzinę. Regulamin organizacyjny będzie określał godziny 
pracy żłobka, po przekroczeniu których trzeba będzie płacić.  
Radny Stanisław Biela: A co w przypadku, gdy ktoś się spóźni po odbiór dziecka o 5 minut powyżej 
czasu pracy Żłobka, czy będzie musiał zapłacić? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Tak, ponieważ będą potrzebni dodatkowi opiekunowie. Przy wejściu 
będzie zegar i na jego podstawie będzie odczytywane wejście i wyjście dziecka oraz naliczane 
dodatkowe godziny. 
Radny Andrzej Rokowski: Wg Statutu nabór będzie przeprowadzony dopiero w grudniu, czy nie jest to 
za późno, bo lista zostanie wywieszona 28 grudnia? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Pierwszy nabór będzie przeprowadzony w grudniu, o naborze w 
kolejnych latach będzie decydował dyrektor.  
Radny Andrzej Rokowski: Wszystkie płatności przeważnie są do 15 dnia każdego miesiąca, bo 
wypłaty przeważnie są do 10, a za Żłobek należy zapłacić do 5, czy to nie za wcześnie? 
Wójt: Nauczyciele dostają pensje z góry, do 30 dnia miesiąca, a Żłobek musi z czegoś pokrywać 
swoje zobowiązania.  

 
4. Projekt uchwały Nr XI/65/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 

przyjęcia Strategii Rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach na lata 2015 – 2018 
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Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Longina Giedwiłło. Pani Anna Figołuszka przedstawiła 
szczegółowo Strategię Rozwoju Biblioteki na posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, 
Oświaty i Kultury. Przyjęcie strategii jest warunkiem koniecznym do rozliczenia programu Biblioteka+ i 
uzyskania Certyfikatu. Z tego programu Biblioteka dostała dofinansowanie na rozbudowę w kwocie 
1.850.000,00zł. Informacje zawarte w Strategii to są działania, które Biblioteka już realizuje, nie tylko 
wypożyczanie książek, ale zajęcia z dziećmi, spotkania autorskie, działania propagujące czytelnictwo.  
 

Uwagi radnych: 
 
Radny Stanisław Biela: Czy ten program musi być na lata 2015 – 2018, bo ten rok już się kończy? 
Sekretarz Longina Giedwiłło: Według wymogów Strategia musi obejmować rok, w którym Biblioteka 
została oddana do użytkowania.  

 
5. Projekt uchwały Nr XI/66/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 

zmian w budżecie na 2015r. 
 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Henryk Utrata. Projekt uchwały został omówiony na Komisji Budżetu 
i został pozytywnie zaopiniowany. W załączniku nr 1 wzrosły dochody w sumie o 28 200 zł, w dz. 750 
Administracji Publicznej o 13 200,00zł z tytułu zwrotu kosztów postępowania sądowego oraz w dz. 
758 Różne rozliczenia – zwiększenie subwencji oświatowej na wyposażenie gabinetów lekarskich w 
szkołach o 15 000,00zł.  
Przed sesją Radni otrzymali nowy załącznik nr 2 z wprowadzonymi autopoprawkami, które zostały 
omówione łącznie z całym załącznikiem: 

 600 – Transport i łączność – komunikacja publiczna - zmniejszenie o 9 500,00zł 

 700 – Gospodarka mieszkaniowa – utrzymanie obiektów komunalnych - zmniejszenie o 
58 000,00zł 

 710 – Działalność usługowa – zmniejszenie o 13 500,00zł w działach: 71003 - Biura 
planowania przestrzennego wydatki związane z realizacją zadań statutowych - 5 000,00zł 
oraz dz. 71014 - Opracowania geodezyjne i kartograficzne – wydatki związane z realizacją 
zadań statutowych - 8 500,00zł 

 750 – Administracja publiczna – zmniejszenie o 69 000,00zł w działach: 75023 – Urzędy gmin 
– wydatki związane z realizacją zadań statutowych (usługi, materiały biurowe, PFRON) – 
62 000,00zł oraz dz. 75095 – pozostała działalność – wydatki związane z realizacją zadań 
statutowych (opłata dla DELOITTE) – 7 000,00zł 

 010 – Rolnictwo i łowiectwo – dopłata do gospodarki ściekami - zwiększenie o 60 000,00zł 

 801 – Oświata i wychowanie – zwiększenie o 53 200,00zł w dz. 80104 – Przedszkola - dopłata 
do dzieci uczęszczających do przedszkoli w sąsiednich gminach – 38 200,00zł 

 900 – Gospodarka komunalna – dz. 90003 na oczyszczanie miejsc publicznych – wzrost o 
20 000zł oraz dz. 90095 – wzrost o 26 500,00zł – na akcję zima 

 926 – Kultura fizyczna – zwiększenie o 5 300,00 zł w dz. 92695 na stypendia sportowe  
Razem zwiększenie wydatków zmieniło się z 134 700,00zł na 178 200,00zł, a zmniejszenie z 
106 500,00zł na 150 000,00zł. 
Załącznik nr 3 – zmiana w Gospodarce odpadami – przesunięcie z środków w wysokości 92 000,00zł 
z wynagrodzeń na zadania statutowe (wykup usług). 
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

6. Projekt uchwały Nr XI/67/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Elżbieta Kubeczko. W załączniku nr 3 zostało dopisane 
nowe zadanie pod pozycją 1.1.2.3 - Program RPO II Oś Priorytetowa „Cyfrowe Śląskie” Działanie 2.1 
– wparcie rozwoju cyfrowych usług publicznych – informatyzacja Gminy Bojszowy. Program jest 
oszacowany na wartość 1 000 000,00zł, z czego planowane dofinansowanie jest w 85% i zostanie 
realizowany w 2016 – 2017 roku. Program pozwoli zakupić nowy sprzęt informatyczny oraz rozwinie 
możliwości kontaktowania się drogą elektroniczną mieszkańca z Urzędem. Kwota ta jest przeniesiona 
również do załącznika nr 1. Autopoprawka w załączniku nr 1 spowodowana zmianą w wydatkach w 
budżecie gminy – funkcjonowanie urzędu, a polegająca na zmianie wielkości w pozycji 11.2 z 
3 321 802,00zł na 3 298 802,00zł.  
Wójt Gminy dodał, że wniosek o dofinansowanie tego programu będzie złożony do 30 października, a 
środki na te przedsięwzięcie muszą być wprowadzone do WPF. W programie zostanie wpisane: 
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uruchomienie punktu potwierdzania profili zaufanych, elektronizacja procesów konsultacji 
społecznych, uruchomienie komunikacji mobilnej, portalu informacyjno-płatniczego, integracja z 
systemem dziedzinowym i systemem obsługi dokumentów. To ułatwi załatwianie spraw urzędowych 
przez Internet. Do tego będzie nowy sprzęt i oprogramowanie. Projekt został nazwany „e-Bojszowy – 
spr@wny Urząd”.  
 

Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

Ad. 5 Przyjęcie uchwał. 
 
Przyjęcie uchwał: 
 
W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. 
 

1. Uchwała Nr XI/62/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: zmiany 
uchwały Nr X/54/2015 z dnia 12 sierpnia 2015 r. w sprawie „Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie gminy Bojszowy” 

 
15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
2. Uchwała Nr XI/63/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 

utworzenia Gminnego Żłobka w Bojszowach i nadania statutu 
 

15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
3. Uchwała Nr XI/64/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: 

określenia wysokości opłaty za wyżywienie oraz opłaty za pobyt dziecka w Gminnym Żłobku w 
Bojszowach 

 
15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
4. Uchwała Nr XI/65/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: przyjęcia 

Strategii Rozwoju Gminnej Biblioteki Publicznej w Bojszowach na lata 2015 – 2018 
 

15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
5. Uchwała Nr XI/66/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: zmian w 

budżecie na 2015r. 
 

15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
6. Uchwała Nr XI/67/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 28 września 2015r. w sprawie: zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej 
 

15 głosów – za 
 0 głosów - przeciw  
 0 głosów - wstrzymujących się  

 
Ad. 6 Przedstawienie przez Zespół ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych – Opinii dot. zgłoszonych kandydatur na ławników – kadencja 2016 – 
2019.  

 
Przewodnicząca Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych radna 
Krystyna Knopek odczytała opinię dot. zgłoszonych kandydatur na ławników – kadencja 2016 – 2019. 
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Poinformowano, że do wyborów na ławników zgłoszone zostały 2 kandydatury, jedna przez 
mieszkańców Gminy Bojszowy oraz jedna przez Prezesa Sądu Rejonowego w Tychach. Zespół 
opiniujący dokonał oceny zgłoszeń kandydatów na ławników pod względem wymagań formalnych 
zgodnie z art. 162 § 2-5 ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych z dnia 27 lipca 2001r. i 
pozytywnie zaopiniował wszystkie zgłoszenia. Ponadto otrzymano pozytywną informację o 
zgłoszonych kandydatkach od Komendanta Wojewódzkiej Policji w Katowicach. 
Następnie Zespół przedstawił wytypowanych kandydatów na poszczególne miejsca w Sądzie 
Rejonowym w Tychach – 1 miejsce oraz w Sądzie Okręgowym w Katowicach – 1 miejsce. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Radni mają pytania odnośnie przedstawionej opinii o 
kandydatach na ławnika. Rada Gminy nie wniosła zastrzeżeń do przedstawionych kandydatur na 
ławników przez Zespół ds. zaopiniowania i wybór ławników został zaakceptowany.  
 
Ad. 7 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor:  

1. Przedstawił sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym: 

 Udział w pracach Komisji stałych Rady Gminy 

 Przedsięwzięcia związane z przygotowaniem uroczystości – DOŻYNKI 2015-10-05  

 Udział w uroczystościach gmin ościennych oraz powiatu – imprezy środowiskowe, 
kulturowe i sportowe 

2. Odczytał  

 Informację dot. oświadczeń majątkowych złożonych przez Radnych Gminy Bojszowy 
Radny Stanisław Biela nie zgodził się z treścią informacji, ponieważ błędy w oświadczeniach nie są 
nieprawidłowości, tylko uchybienia. Nie powinno się stosować terminu korekty oświadczeń, bo nie ma 
czegoś takiego, można tylko używać sformułowania – wyjaśnienia do oświadczeń. 
Przewodniczący Rady: Informacja została sporządzona wg danych zawartych w piśmie Urzędu 
Skarbowego w Tychach. 
Sekretarz Gminy: Jeśli jest stwierdzone uchybienie czy nieprawidłowość to wyjaśnienia bądź korekty 
należy opublikować na BIP, w niektórych przypadkach czytelniejsze są korekty oświadczeń, tym 
bardziej, że porównuje się z kilku lat treści zawarte w oświadczeniach.  
Mecenas Mirosław Nosalik: Przewodniczący ma obowiązek zgłaszania rozbieżności w 
oświadczeniach, nawet tych najmniejszych. A różnice muszą być wyjaśniane, bo inaczej są 
konsekwencje prawne.  

 Informację sporządzoną przez Wójta dla Radnych Gminy Bojszowy w sprawie oceny 
oświadczeń majątkowych wg stanu na 31.12.2014r. 

3. Do Biura Rady wpłynęło pismo:  

 Urzędu Miasta i Gminy Koniecpol w sprawie pomocy finansowej w budowie 
wodociągów wiejskich w gm. Koniecpol 

 
Wójt: 

1. Do Urzędu wpłynęła decyzja o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej pn. Rozbudowa 
ul. Korzenickiej w Bojszowach Nowych wraz z budową chodnika i kanalizacji deszczowej - 
odcinek końcowy przed skrzyżowaniem z ul. Wiklinową. Decyzja posiada rygor 
natychmiastowej wykonalności. Prace zaczną się w najbliższym czasie. Pozostałe prace 
przebiegają zgodnie z harmonogramem. W październiku będzie kładziona nakładka 
asfaltowa. Trwa odbudowa trzech rowów melioracyjnych od ulicy Korzenickiej do rowu 
MATKA, do rzeki Korzeniec, które są zlewnią do odprowadzania wód deszczowych z ulicy. 

2. Przed Gminnymi dożynkami wykonano w Jedlinie: remont elewacji starej Szkoły w Jedlinie, 
uporządkowano roślinność w parku dworskim,  

3. Wykonano peron przystankowy na ulicy Barwnej przy skrzyżowaniu z ul. Siewną w 
Świerczyńcu oraz wykonano tam przejście dla pieszych 

4. Wykonano przy boisku sportowym w Międzyrzeczu nasadzenia 50 drzew. 
5. Budowa mostu przy ul. Złoty Łan w Świerczyńcu – trwa deskowanie, zbrojenie i zalewanie 

płyty mostu.  
6. Remont mostu na ulic Kopalnianej – prace rozpoczęte, objazdy przez Bojszowy.  
7. Wkrótce rozpocznie się remont mostu na rz. Pszczynce na ulicy Gilowickiej w Międzyrzeczu. 
8. Rozbudowa Gminnej Biblioteki w Bojszowach – prace wykończeniowe. Nasadzenia drzew i 

krzewów, prace przy zagospodarowaniu terenu. Z nowym rokiem Biblioteka będzie w nowej 
siedzibie. W budynku tym będzie miał siedzibę i zarząd GTS Bojszowy wraz z magazynem. 
Na hali sportowej zostaną tylko szatnie. 

9. Odpady komunalne – od września segregacja popiołu, jego pierwszy odbiór w październiku. 
Posesje zostały wyposażone w odpowiednie pojemniki, ale trwa wymiana pojemników 120 na 
240l lub dokładanie pojemników 120l tym, którym nie wystarcza podstawowy pojemnik 120l. 
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W październiku odbędzie się zbiórka pojemników na popiół od tych mieszkańców, którzy ich 
nie potrzebują. Od września trwa odbieranie worków wg ilości przysługującej danej posesji, a 
nie wszystkich wystawionych (jeśli za więcej niż określone w regulaminie). Nadmiar odpadów 
mieszkańcy mogą wywozić do PSZOKu lub zamówić jako dodatkowo odpłatną usługę.  

10. Został rozstrzygnięty przetarg na dostarczanie soli kamiennej na zimowe utrzymanie dróg. 
11. Został ogłoszony przetarg na zimowe utrzymanie dróg gminnych i powiatowych oraz 

chodników na sezon zimowy 2015/2016. 
12. Podpisana została umowa na kredyt na wyprzedzające finansowanie pomocy z ZIT na 

budowę Przedszkola. Wystartował tylko jeden bank. Koszty kredytu – WIBOR trzymiesięczny 
– 1,72% i marża w wysokości 1,7, nie ma prowizji, dlatego koszt obsługi to 3,42%. Koszt 
może zmaleć, gdyby obniżył się WIBOR. 

13. Nadeszło potwierdzenie, że jest do podpisania umowa na uzyskaną dotację w wysokości 
800 000,00zł z programu MALUCH.  

 
Zapytania radnych:  

 
Radny Paweł Kumor poinformował o inicjatywie oddolnej mieszkańców Międzyrzecza, którzy zebrali 
listę podpisów pod wnioskiem w sprawie posadowienia nowego progu spowalniającego na ulicy 
Międzyrzecznej, który miałby się znajdować tuż przed skrzyżowaniem z ulicą Żubrów. Próg ten miałby 
na celu spowolnienie samochodów wjeżdżających na ulicę Międzyrzeczną z ulicy Żubrów, ponieważ 
blisko jest przejście dla pieszych. Prośba by postawić przed zakończeniem budowy mostu. Listy 
poparcia wraz ze zgodą na postawienie progu zostaną złożone do sekretariatu.  
 
Radny Roman Horst poinformował i zapytał o: 

 podziękował Wójtowi, pracownikom Urzędu i Radnym za pomoc w organizacji 
dożynek w dniu 30 sierpnia 2015r. Przekazał opinie mieszkańców z dożynek. 

 bunkry przeciwlotnicze z II wojny światowej – miejsca po bunkrach są dobrze 
zabezpieczone. Natomiast bunkier, który został przeniesiony jest zabetonowany. Czy 
nie byłoby lepiej otwór zasłonić płytami ażurowymi i postawić tablicę pamiątkową, by 
oznaczyć, co to jest? 

 czy w związku z długotrwałą suszą i spadkiem plonów rolnych, rolnicy mogą starać 
się o odszkodowania? 

 odjazd autobusu szkolnego z Jedliny do Bojszów – autobus z przystanku odjeżdża wg 
rozkładu o 7.45, a z reguły odjeżdża później i dzieci muszą do szkoły dobiegać. W 
zimie dzieci będą przebierać się oraz poprzez gorsze warunki, dzieci będą się 
spóźniać na lekcje o 7.55. Czy nie można przesunąć odjazdu autobusu? 

 od 1 października zostaną podwyższone kryteria dochodowe osobom korzystającym z 
pomocy społecznej, ale i wzrośnie wysokość zasiłków stałych i okresowych. Czy w 
związku z tym Gmina jest na to przygotowana od strony finansowej? 

 pozyskiwanie kruszywa i ziemi w Jedlinie – mieszkaniec, który zajmuje się tym 
procederem zbliżył się do obwałowań Gostynki, co zagraża mieszkańcom. Czy można 
z tym coś zrobić? 

 
Radny Stanisław Biela poinformował i zapytał o: 

 Nawiązał do przetargu dot. zimowego utrzymania dróg. W ubiegłym sezonie firma, 
która zajmowała się odśnieżaniem nie dość, że nie znała nazw ulic, to część w ogóle 
nie było odśnieżanych, albo dopiero po trzech-czterech dniach. Czy można firmy, 
które nie znają topografii gminy wykluczyć z przetargu? 

 stwierdził, że nasza gmina jest jedną z najgorszych pod względem zasilania w energię 
elektryczną. Mieszkańcy skarżą się na braki prądu bez jakichkolwiek informacji oraz 
na chwilowe wyłączenia, które źle wpływają na sprzęty elektroniczne. Prośba by 
wpłynąć na Tauron by informowali o wyłączeniach 

 przekazał podziękowania od Strażaków i Koła księgarzy dla Wójta i pracowników, 
którzy pomogli w goszczeniu delegacji francuskiej, którzy byli w naszej Gminie. 

 
Radny Janusz Gwóźdź zwrócił się z prośbą dotyczącą harmonogramu wywozu śmieci, a związaną z 
tym, że w jednym dniu odpady są zbierane z prawej strony ulic: Korzenickiej, Granicznej i Sierpowej, 
bo to Bojszowy Nowe, a w drugim dniu lewa strona, ponieważ to Świerczyniec. Z czym to jest 
związane, że nie można w jednym dniu zebrać odpadów z obu stron, czyli liczy się, żeby zrobić jak 
największą ilość wozokilometrów? 
 
Radny Andrzej Rokowski zapytał o: 

 co z zakupem wagi do PSZOKu, czy był ten temat poruszany firmą SITA?  
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 harmonogramy, które zostały rozniesione do mieszkańców są bardzo nieczytelne dla 
ludzi starszych, nie wiedzą, kiedy mają co wystawiać. Prośba by w przyszłym roku 
były uproszczone 

 
Radny Piotr Wróbel zwrócił uwagę, że na projekcie budynku Gminnej Biblioteki inaczej wyglądał widok 
budynku, w tej chwili widać wszystkie rury klimatyzatora i to źle wygląda.  
 
Ad. 8 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 
Interpelacja w sprawie zamontowania progu – po dopełnienie wszystkich wymaganych formalności 
zostanie umieszczony próg zgodnie z przepisami. 
Betonowy bunkier – zgodnie z założeniem wszystkie bunkry miały być zabrane z Jedliny. Firma, 
która się tym zajmuje miała je zabrać i miejsca po nich odpowiednio zagospodarować. Przedstawiono 
propozycję by jeden zostawić na pamiątkę, wyznaczono lokalizację, ale sposób umieszczenia i 
oznakowania nie był jeszcze określony. Zostanie postawiona tablica, by obiekt był pamiątką historii.  
Odszkodowania dla rolników – w czasie suszy była powołana komisja ds. szacowania strat, 
składająca się z Urzędników, ale i przedstawicieli rolników. Przyjęto zasadę, że plony muszą być o 
30% mniejsze niż w trzech latach ubiegłych. Sporządzono protokół z prac komisji, w którym 
stwierdzono, że tylko jeden rolnik jest poszkodowany przez suszę. Jest jeszcze jeden wniosek do 
rozpatrzenia. 
Dowóz dzieci do szkoły w Jedlinie – sprawa zostanie przekazana, ale sprawę komplikuje to, że 
dzieci z Bojszów Nowych, Świerczyńca i Międzyrzecza też nim jeżdżą. Zmiana odjazdu w Jedlinie 
wpłynie, że inne dzieci też będą wcześniej odjeżdżać. Od 1 stycznia, gdy dzieci z przedszkola wrócą 
do swojego budynku lekcje wrócą na godzinę 8 i sytuacja się unormuje.  
Wzrost zasiłków – po zmianie podstawy do wyliczania świadczeń przez Ośrodek Pomocy Społecznej 
i po zmianie progów – osób do korzystania z pomocy społecznej będzie więcej. Część świadczeń 
będzie pokrytych z dotacji państwa, ale Gmina też jest na to przygotowana. Od stycznia będzie 
wprowadzona Karta Dużej Rodziny, która wprowadzi ulgi dla wszystkich rodzin 3+1 bez znaczenia na 
dochód.  
Piasek w Jedlinie – Mecenas zajmuje się pismami w tej sprawie złożonymi przez właściciela tych 
terenów, a Wójt omówił całą sprawę. Zostało to też zgłoszone do Wyższego Urzędu Górniczego jako 
nielegalne pozyskiwanie kruszywa, ale także bada to policja i prokuratura. Jest to prywatna własność, 
co utrudnia postępowanie. 
Utrzymanie zimowe dróg – do przetargu może startować każdy, kto spełnia kryteria przetargowe. 
Nie ma składania referencji, a najważniejsze kryteria to cena. Odśnieżanie jest sprawdzane, a za 
niewykonaną pracę nie jest płacone.  
Energia elektryczna – jest to problem, starania by każde wyłączenia były zgłaszane do Urzędu i 
wtedy informujemy mieszkańców. Gdy nie jest zgłoszone do Urzędu to my nie możemy informować. 
Waga na PSZOK – starania by była waga na wjeździe i wyjeździe. Sprawa jest trakcie realizacji.  
Czytelność harmonogramu – harmonogramy dostarczane do domów były bardzo nieczytelne, ale ze 
strony internetowej można pobrać jednostronne harmonogramy, bardzo czytelne, kolorowe i proste. 
Budynek biblioteki – w tej chwili to źle wygląda, ale zostaną zamontowane elementy małej 
architektury, które zasłoną systemy klimatyzacji. Są sprowadzone panele wygłuszające, które 
zamaskują i będą dobrze wyglądać, a na dachu zostanie utworzony ogród. 
Wywóz odpadów – oddzielny wywóz prawej i lewej strony denerwuje mieszkańców, ale nie ma 
wpływu na cenę wywozu. Płacone jest za tonę odpadów, a nie za wozokilometry. Zostanie to 
przekazane firmie, ale Urząd nie ma wpływu na harmonogram wywozu. 
 
Ad. 9 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 
Protokołowała: A. Kapias 
Bojszowy, dnia 28.09.2015r. 


